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Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De beantwoording van de artikel 45-vragen van mevrouw Boshove en de heer Noorda van GroenLinks 
over het dierenwelzijn tijdens de Nationale Rundvee Manifestatie (NRM). 
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Inleiding
Er zijn door mevrouw Boshove en de heer Noorda van GroenLinks artikel 45-vragen gesteld over het 
dierenwelzijn tijdens de Nationale Rundvee Manifestatie (NRM). Met deze informatienota 
beantwoorden we de artikel 45-vragen. 

Kernboodschap
1. Zijn de maatregelen die de NRM heeft getroffen in overleg met de gemeente tot stand gekomen? 

En is het college van mening dat de voorgestelde maatregelen voldoende zijn om het dierenwelzijn 
tijdens het evenement te waarborgen?

Nee, voor het mogen organiseren van de NRM is een vergunning verkregen van de NVWA. De 
gemeente Zwolle heeft hierbij geen rol. Alle aangevoerde dieren zijn voorafgaand aan de keuring 
klinisch onderzocht door een dierenarts. Dit garandeerde dat de aangevoerde dieren gezond en in 
goede conditie zijn. Verder was er een "welfare team" aanwezig, bestaande uit vier dierenartsen die 
gedurende de gehele show toezicht hielden op het welzijn van de dieren. Ons college is van mening 
dat hiermee het welzijn van de dieren voldoende was gewaarborgd. 

2. Is het college het met GroenLinks eens dat het niet diervriendelijk is om honderden koeien op een 
evenement aanwezig te laten zijn?

In principe is een koe een kuddedier. Veel koeien bij elkaar is in die zin dan ook geen probleem. Het is 
in onze ogen belangrijker dat er fatsoenlijk met de dieren tijdens de manifestatie wordt omgegaan. Dit 
was voldoende gewaarborgd.

3. Is het college bereid om in gesprek te gaan met de organisator van dit evenement en hierbij de 
mogelijkheid van een vakbeurs zonder de aanwezigheid van levende dieren te bespreken? Er is 
tegenwoordig bijvoorbeeld ook de mogelijkheid tot een videokeuring, wellicht dat deze optie ook bij 
de NRM  ingevoerd kan worden.

We hebben contact gehad met de organisator van het evenement. Wij begrijpen van hem dat de NRM 
een inspiratiebron is voor de deelnemers. De vakbeurs is voor de meeste bezoekers van secundair 
belang is, zij komen juist om de topdieren met eigen ogen te aanschouwen. Een videobeeld haalt het 
niet bij de beleving van het dier in het  echt te zien. Een nader gesprek vinden we niet zinvol.

Hoewel we formeel geen rol hebben, benaderen we de exploitant van de IJsselhallen om duidelijk te 
maken dat de gemeente Zwolle er belang aan hecht dat bij evenementen waarbij levende dieren 
aanwezig zijn, de vijf (internationaal gedragen) vrijheden voor het dierenwelzijn worden toegepast. Zij 
kunnen dat bij hun huurders onder de aandacht brengen.

Openbaarheid
Dit voorstel is openbaar

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,
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de heer R.E. de Heer, loco-burgemeester

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris
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